
Munkamegbeszélésre
hív ja május 31-én 13 
órára a marosvásár-

helyi Keresztelő Szent János 
plébánia épületébe a Római 
Katolikus Státus Alapítvány 
és a marosvásárhelyi Római 
Katolikus Teológiai Gimnázi-
um szülői bizottsága az iskola 
ügyében érintett intézmények 
képviselőit – derül ki a meghí-
vóból. A találkozón részt vesz 
Miguel Maury Buendía érsek, 
a Szentszék romániai aposto-
li nunciusa, aki korábban már 
találkozott a katolikus iskolába 
járó diákok szüleivel, és meg-
ígérte, közbenjár az ügyben.

„Ez újabb erős jelzés arra vo-
natkozóan, hogy a nuncius úr az 
iskola ügyét – amint azt koráb-
ban már ismételten kifejezésre 
juttatta – a Vatikán képviselő-
jeként figyelemmel kíséri, sőt, 
most már ezzel a gesztussal ar-
ról is tanúságot tesz, hogy azt 
katolikus ügyként sajátjának 
tekinti” – mondta el a Vasárnap 
katolikus hetilapnak a találko-
zót kezdeményező Holló László, 

a Státus Alapítvány igazgatóta-
nácsának elnöke.

Csíky Csengele, a Civilek 
a katolikus iskoláért csoport 
képviselője kifejtette, örülnek 
a státus által összehívott mun-
kamegbeszélésnek, hiszen 
ezzel nyomatékosan kifeje-
zi, hogy fontos számára az ügy 
mielőbbi megoldása. Azt remé-
lik, a vatikáni nagykövet jelen-
léte, ha nem is tudja megoldani 
a katolikus iskola helyzetét, 
lassítja felszámolását. „Most 
az az egyik legfontosabb szá-
munkra, hogy mindaddig, amíg 
nem rendeződik az iskola ala-
pító okirata körül felmerült hi-

ányosság, azaz nem fogadják 
el a már benyújtott, az alapí-
tásról szóló tervezetet, a tan-
intézet meg tudja-e őrizni jogi 
személyiségét és önállóságát. 
Hiszen amennyiben az osztá-
lyokat szétosztják az iskolák 
között, többé nem lesz Római 
Katolikus Teológiai Gimnázi-
um” – mondta Csíky Csengele.

Nagy Zsigmond alprefektus 
elmondta, Holló László telefo-
non értesítette a találkozóról, 
és amennyiben a belügyminisz-
tériumtól engedélyt kapnak, 
részt vesznek. Cosmin Blaga, 
a városháza szóvivője szerint 
Dorin Florea polgármester tud 

a találkozóról, és amennyiben 
semmi nem jön közbe, Horaţiu 
Lobonţcal együtt ő is részt vesz. 
Illés Ildikó főtanfelügyelő-he-
lyettes is ott lesz. „Optimista 
ember lévén, mindig remélem, 
hogy az igazság ki fog derülni” 
– fogalmazott.

A megbeszélésnek helyt adó 
Keresztelő Szent János plébá-
niatemplom papja, Oláh Dénes 
főesperes elmondta, sajnálatos, 
hogy a vatikáni nagykövet kell 
Marosvásárhelyre utazzon, és 
hogy mindeddig nem sikerült 
megnyugtatóan rendezni a kö-
zösség számára fontos isko-
la ügyét. Oláh Dénes úgy vélte, 

nem ez az illetékes fórum, hogy 
Ferenc pápa látogatásával kap-
csolatban véleményt mondjon, 
de szerinte az sem állítható, 
hogy az iskolaügy és a látogatás 
között nincs kapcsolat. Emlé-
keztetett, hogy a pápalátogatás 
kapcsán Jakubinyi György ér-
sek más egyházi vezetőkkel 
közleményt adott ki, amelyben 
felsorolják az egyházat ért sé-
relmeket a restitúciós kérdé-
sekben és a marosvásárhelyi 
iskolaügyben. A május utolsó 
napján tartandó megbeszélés 
előreláthatóan zárt körű lesz.
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Nunciusi közbenjárás iskolaügyben
Miguel Maury Buendía 

érsek, a Szentszék ro-

mániai apostoli nunci-

usa is részt vesz azon 

a munkamegbeszélé-

sen, amelyet a Római 

Katolikus Státus Ala-

pítvány kezdeménye-

zett a római katolikus 

gimnázium ügyében 

Marosvásárhelyen. 

Miguel Maury Buendía érsek (balra) május végén Marosvásárhelyen igyekszik elősegíteni a megoldást

Új helyszínen, a csíkszeredai 
Erőss Zsolt Arénában nyitot-
ta meg kapuit csütörtökön a 27. 
Csík Expó. A fogyasztási cikkek 
nemzetközi vásárán különfé-
le újdonságokkal várják a kilá-
togatókat. 

A május 25–28. között láto-
gatható rendezvényt Kovács-
Szécsi Attila, az esemény egyik 
főszervezője nyitotta meg. A 
megnyitón felszólalt Ráduly 
Róbert Kálmán, Csíkszereda 
polgármestere, aki egyperces 
gyászszünetet kért a tavaly el-
hunyt volt szervező, Csipor 
Attila emlékére. A polgármes-
ter hangsúlyozta, a rendez-
vény ma is Csipor Attila álmait 
viszi tovább. Farkas Balázs, 
Magyarország Csíkszeredai 
Főnkonzulátusának megbízott 
vezetője eközben arról érteke-
zett, fontosnak tartja, hogy ahol 
lehet, ott magyar terméket vá-
lasszunk, olyan helyről vásá-
roljunk, ahol magyarul szólnak 
hozzánk. Tánczos Barna sze-
nátor beszédében elmondta, 
a Csík Expó elsősorban „ki-
váló bemutatkozási lehetőség 
a helyi vállalkozók számá-

ra, ugyanakkor büszkeség is, 
hiszen 365 nap munkájának 
gyümölcsét, saját termékeiket 
mutathatják meg itt”. 

Földi Zsuzsanna, az Expo-
Har ügyvezető igazgatója ér-
deklődésünkre elmondta, idén 
közel száz cég képviselői állí-
tottak standot a vásár körülbe-
lül kétezer négyzetméterén. Az 
élelmiszerek, ruházati cikkek, 
könyvek, háztartási termé-
kek, kerti bútorok és dísznö-
vények mellett fűtéstechnikai 

berendezéseket, mezőgazda-
sági eszközöket is meg lehet 
tekinteni és vásárolni, de akár 
kutyakozmetikai  szolgálta-
tásokról is lehet érdeklődni, 
vagy egy teljes mobilházat is 
szemügyre lehet venni. A ren-
dezvény támogatói Csíksze-
reda Polgármesteri Hivatala, 
Magyarország Csíkszeredai 
Főnkonzulátusa, valamint a 
Magyar Nemzeti Kereskedő-
ház székelyudvarhelyi kiren-
deltsége. (GERCZUJ TÍMEA)

A kolozsvári önkormány-
zat az ország harmadik leg-
nagyobb parkját alakítaná ki 
a város határában, Kolozsvár 
és Szászfenes között, a kisze-
melt, mintegy 100 hektáros te-
rület átvétele azonban jelenleg 
jogi akadályokba ütközik. Emil 
Boc polgármester a Realitatea 
FM rádió reggeli műsorában el-
mondta, a terület a Szamos Víz-
mű Rt. felügyelősége alatt áll, és 
érvényesek rá a vízi létesítmé-
nyekre vonatkozó szabályozá-
sok, ezért törvénymódosításra 
lenne szükség ahhoz, hogy a 
terv megvalósulhasson. Az or-
szágban egyébként Craiován 
és Bukarestben található ek-
kora kiterjedésű park. Az ön-
kormányzat tervei szerint a 
Szamos Vízmű Rt. 200 hektá-
ros területéből 100 hektár to-
vábbra is vízvédelmi terület 
maradna, 100 hektáron pedig 
pihenőövezetet alakítanának 
ki a szászfenesi és a kolozsvá-
ri lakosok számára. Emil Boc 
hangsúlyozta, kizárólag kör-
nyezetbarát beavatkozásokkal 
alakítanák át a területet, a mun-
kálatokra körülbelül 2–3 mil-

lió eurót költenének. Az elöljáró 
arra kérte a Kolozs megyei par-
lamenti képviselőket, hogy dol-
gozzák ki a törvénymódosítás 
tervezetét, és terjesszék elő a 
parlamentben.

A Főtér.ro portál szerint Lu-
cian Croitoru, a Szamos Víz-
mű Rt. szóvivője a Boc által 
el mondottakra reagálva arra 
emlékeztetett, hogy a vízmű 
által kezelt terület felett a Ko-
lozs Megyei Tanács rendelke-
zik. A szóban forgó 200 hektár 
ugyanakkor nem csak vízvé-
delmi terület – ahol törvény tilt 
bármilyen területrendezési te-
vékenységet –, hanem itt ta-
lálható Szászfenes földalatti 
víztartaléka, amely a tarnicai 
vagy gyalui víztározókat ért 
esetleges szennyezés esetén 
ivóvízzel látná el a települést. 
Adrian Dohotaru, a Mentsétek 
meg Romániát Szövetség (USR) 
parlamenti képviselője úgy vé-
li, a tervről meg kell kérdezni a 
víz- és környezetvédelmi szak-
embereket, valamint Kolozsvár 
és Szászfenes lakóit is. 

GYERGYAI CSABA

Óriáspark Kolozsvár mellett?Megnyitotta kapuit a Csík Expó

A csíki kiállításon hatalmas a választék

FORRÁS: MAE.RO

FOTÓ: PINTI ATTILA




